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موعـــد پایکوبـــی هنـــوز 
فرانرســـیده، اما گوچی از 
رقص بیـــرق ســـه رنگ در 
ســـرزمین تزارهـــا ســـخن 
می گوید. شکارچی تیزچنگ 
که به وقت لزوم به بادهای 
موسمی مجال خودنمایی 
نخواهـــد داد، این روزها بیش از هـــر وقت دیگری 
آماده اســـت. گوچی می خواهد با جامه سفید راهی 
بـــه دل های یک ملت باز کند. وقتی در عصر بارانی 
آن سوی اروپا چشم هایش را می بندد و دهانش را پر 
از رویا می کند، لابد قرار است به هیمه آتشین وطن 
در روز مبادا بدل شود.   گپ »فرهیختگان« با مردی 
که همچنان بوی گل می دهد پیش روی شماست. 

بازگشتدوبارهتوبهآردیویسهوتولددوبارهات
پسازنیمفصلاولهمهراامیدوارکردهاست.

خوشـــحالم که روزهای نیمکت نشینی تمام شدند و 
دوباره در ترکیب اصلی هیرنفین جا گرفتم. قبول دارم 
که نیم فصل اول نتوانستم انتظارات را برآورده کنم، اما 
حالا که کادر فنی دوباره به من اعتماد کرده با گلزنی 
پاســـخگوی این اعتماد را خواهم بود. خوشحالم که 

بدشانسی ها بالاخره به آخر رسید. 

فکـــرمیکنیهیرنفینپایـــانفصلرویکدام
پلهبایستد؟

شـــرایط ما بهتر شـــده اســـت و نتایجی که گرفتیم 
گواه این مدعاســـت. در لیگ هلند رقابت نزدیک و 
میلی متری اســـت و تا هفته آخر ادامه دارد. خودم 
فکر می کنم امسال هیرنفین در کمرکش جدول قرار 

گیرد. تا خدا چه بخواهد. 

مثلاینکهتولددردانهاتحسابیحالتراعوض
کردهاست.

واقعا همین طور اســـت. این آخری ها کمی استرس 
داشـــتم و به آمدنش همراه با صحت و سلامتی فکر 
می کردم. خدا را شکر انتظار به پایان رسید و مسافر 

ما با لبخند آمد. حالا که پدر شـــدم با خیال راحت تر 
به میدان خواهم رفت و به عشق پسرم دوران، با تمام 

توان می جنگم. 

امســـالعلیرضاجهانبخشازتوبیشتردرقاب
چشمهانشست.خودتفکرمیکردیدرلاین

سبقت،کمترازاورویتشوی؟
سربلندی علیرضا، ســـرفرازی من است. وقتی یک 
ایرانی در فوتبال هلند می درخشد اعتبار و افتخارش 
برای همه ملت است. خیلی خوشحالم که با پیراهن 
آلکمار فصل خوبی را سپری کرده و شرایط ایده آلی 
دارد. من بازی هایش را تعقیب می کنم و شک ندارم 

آینده اش روشن تر از این خواهد بود. 

بـــرایگوچیازســـرزمینلالههـــاینارنجیتا
ســـرزمینگربهایشـــکلچقدرراهاست؟اصلا
دلتدرعصرهایآنسویاوترختبرایسناباد

وطوسوکوهسنگیتنگمیشود؟
من مشـــهد را با تمام دنیا عوض نمی کنم. چون هم 
اهل آنجا هســـتم و هم از لطف امام رضا)ع( همواره 
برخوردار بوده ام. هر وقت به ایران بیایم باید یک دل 
سیر زادگاهم را دور بزنم. البته مشهدی ها هم محبت 

زیادی به من دارند و همیشه کنارم بوده اند. 

تاجامجهانیزمانزیادینمانده.فکرمیکنی
درکجایفهرستنهاییکارلوسکیروشباشی؟
راستش در تیم کی روش هیچ بازیکنی حاشیه امنیت 
ندارد و هر کس که آماده تر باشد فیکس خواهد بود. با 
توجه به مهاجمان آماده ای که فوتبال ایران دارد قرار 
گرفتن در لیست نهایی کارلوس کار ساده ای نیست، 
اما حالا که موتور گلزنی ام دوباره روشن شده و شرایط 
بهتری دارم با امیدواری بیشتر به آینده نگاه می کنم. 

پاسخسوالماراندادی!
هیچ افتخاری بزرگ تر از این نیست که برای دومین بار 
بـــا پیراهن ایران در جام جهانـــی بازی کنم. خودم 
دلم روشن اســـت که مسافر روسیه خواهم بود و در 

این جام جهانی هم گل خواهم زد. شـــما یک ایران 
غیرقابـــل پیش بینی را در جام جهانی خواهید دید. 

شک نکنید. 

اینهمهاعتمادبهنفسچگونهدرتوحلولکرده
گوچی؟

از قرار معلوم فدراسیون بازی های تدارکاتی مناسبی 
را برای تیم ملی در نظر گرفته اســـت. ما اگر قبل از 
جـــام جهانی محک بخوریم و ضعف هایمان را ترمیم 
کنیم قطعا با طیب خاطر بیشتری به مصاف حریفان 
خواهیم رفت. ایران می تواند تیم شگفتی ساز این جام 
جهانـــی لقب بگیرد و زیر برگه صعود را امضا کند. با 
این کادر فنی و این بازیکنان قطعا اتفاقات خوبی در 

خاک روسیه برایمان خواهد افتاد. 

یعنیمعتقدیمیخکوبکردناسپانیاوپرتغال
ازعهدهسربازانایرانبرمیآید؟

در اینکه ما با تیم های قدرتمندی همگروه شـــده ایم 

تردیدی نیست، اما نتیجه تمام بازی ها داخل زمین 
مشخص خواهد شد و اسم ها نمی توانند به تنهایی 
یاریگر یک تیم باشند. ما اگر با همه ظرفیت فوتبال 
ایران وارد عرصه شویم و با حساب و کتاب به ملاقات 
سه حریف دور مقدماتی برویم قطعا کاندیدای اصلی 

صعود خواهیم بود. 

مهمتریندغدغهفاتحاولساندرهمینلحظه
چیست؟

سلامتی خانواده ام و شاد کردن ملت ایران. می دانم 
میلیون ها نفر برای سربلندی تیم ملی دعا می کنند. 
مطمئن باشید دعای ملت با نتایجی که ما در روسیه 

خواهیم گرفت مستجاب خواهد شد. 

حرفیهممانده؟
بنویســـید هر کجا که باشم قلبم برای ایران می تپد. 
امیدوارم بتوانم در قامت مهاجم تیم ملی لبخند را بر 

لبان مردم فوتبال دوست ایران بنشانم. 

گفتوگویاختصاصی»فرهیختگان«بارضاقوچاننژاددرسرزمینلالههایوحشی

سهمسرمایههایواقعیکجاست؟یکایرانغیرقابلپیشبینیدرجامجهانیمیبینید

خرید و فروش قانونی انسان!
راســـتش در بازار طـــلا و جواهر و دلار و 
سکه هم اینقدر نوسانات قیمت و شرایط 
خرید و فروش کار بسیار پیچیده و پنهانی 
نیست. هر چند این روزها بازار ارز و سکه 
تعریف چندانی ندارد اما در مقایســـه با 
خریـــد و فروش های فوتبال با ثبات تر به 

نظر می آید. 
با توجه به نوسانات و افت و خیز چند کالای استراتژیک جهانی مثل 
نفت، قیمت طلا و دلار هم بالا و پایین می رود و این موضوع کمی 
هم وابسته به تحولات سیاسی است که تعیین می کند روزانه چقدر 
قیمت ها جابه جا شده یا افت کرده است. اما در دنیای مدرن امروز 
که فوتبال به زعم خیلی ها یک سرگرمی و تفریح به حساب می آید، 
تعدادی نظر دیگری دارند و معتقدند فوتبال یک صنعت اقتصادی 
و نوعی تجارت قلمداد می شـــود. طبق همین نوع تفکر و حقیقت 
مســـتتر در آن، اتفاقاتی در این حوزه می افتد که جامعه هم تحت 
تاثیر القائات آن قرار می گیرد. در حقیقت خرید و فروش انسان ها 
در این دنیای عجیب و غریب به طور قانونی انجام می شود و آدم ها 
متناســـب با توانایی های فنی شان قیمت گذاری می شوند و عده 

زیادی از علاقه مندان را هم تحت تاثیر قرار می دهند. 
در موضوع قانونی بودن آن بحثی نیســـت و در همه جای دنیا این 
قانون اجرا می شـــود. اما نوع اجرای این کار و مدیریت آن در ایران 
بسیار شبهه برانگیز است که نمی توان به تمام زوایای آن پرداخت. 
موضوع قرارداد ورزشکار و باشگاه یک مساله مشخص و ساده است 
و براساس یک فرمول تعیین شده از سوی مراجع قانونی به مرحله 
ثبت و امضا می رســـد و در طول مدت معینی بـــه اجرا درمی آید. 
فوتبال هم از این قاعده مستثنی نیست و نمی تواند از قانون تجارت 
سرپیچی کند و ماده و تبصره های اضافی و غیرواقعی را در این کار 
دخالـــت دهد. در حقیقت خود فوتبال هم تابعی از قانون تجارت 
به شمار می رود و بسیاری از ماده و تبصره های اساسنامه آن با این 

قانون مشابهت دارد. 
بازیکن و مربی در قانون ســـازمان لیگ و فدراسیون فوتبال حق و 
حقوقی دارد و باید به هنگام عقد قرارداد به طور شفاف به آن اشاره 
شـــود. مدیر هم موظف است با رعایت شـــئون جامعه به موضوع 
قرارداد رفتار کند. اما اینکه هنگام عقد قرارداد شرایط غیرواقعی بر 
مبنای درخواســـت بازیکن یا مربی در نظر گرفته می شود و به قول 
غربی ها آپشـــن های عجیب و غریب و دور از انتظار در قرارداد آنها 
گنجانده می شود، جای بسی تاسف است که مدیر هم به این مواد 
تحمیلی تن می دهد و ناخواسته شرایطی را رقم می زند که تبعات 
خسارت باری به وجود می آورد؛ بازیکن برای خودش قیمت تعیین 
می کند، مدیر برنامه از این میان ســـود خودش را در نظر می گیرد، 
برخی از اطرافیان اصرار دارند این معامله جوش بخورد تا به نوایی 
برسند، اداره دارایی و مالیات به دنبال حق و حقوق خود هستند، 
در برخی از باشگاه ها حق تشویق بازیکن باید به مشوقین پرداخت 
شود، جشن ها و میهمانی های ماهانه و فصلی هزینه دارد، به اینها 
اضافه کنید قیمت پـــاس گل، گلزنی، دقایق بازی فیکس، بازی 
بین المللی، بازی خارج از خانه، درخواست تیم های خارجی و خیلی 
شرایط دیگر که تعیین می کند بازیکن در کجای کار قرار دارد. تنها 
چیزی که به چشـــم نمی آید رعایت قانون اخلاقی و حق و حقوق و 
جایگاه واقعی علاقه مندان و طرفداران فوتبال است که بخشی از 
هزینه ها را مســـتقیم و بخش زیادی را به طور غیر مستقیم به خاطر 
جریـــان افتادن بازی فوتبال و لذت بردن از آن پرداخت می کنند. 
این در حالی اســـت که همین علاقه مندان در جوامع توسعه یافته 
به عنوان سرمایه های واقعی دارای سهم و امتیازاتی هستند که در 
ایران به دلیل هیاهوی رســـانه ای و هزینه بر بودن آن برای مدیران 

باشگاه ها و فدراسیون ها زایل می شود. 
آیا یک مدیر باشگاه به صرف داشتن بازیکن خوب )از نظر فنی( و 
از دست ندادنش حق فرار از قانون را دارد؟ آیا او می تواند خارج از 
قانون و آیین نامه های مصوب رفتار کند؟ آیا اضافه کردن شـــرایط 
دلخواه بازیکن خارج از قانون و قواعد، از اختیارات اوست؟ آیا مدیر 
می تواند خارج از قرارداد امضا شـــده و مصوب، ماده و تبصره های 
دیگری را به طور محرمانه و دور از چشم مسئولان و دارایی و اعضای 
مجمع با بازیکن به توافق برسد؟ همه اینها لازمه اش استناد به قانون 
بـــوده و نباید از چارچوب قانونی خارج شـــود. همه قراردادها باید 
به طور شفاف و با درنظر گرفتن منافع دو طرف منعقد و اجرا شود. 
 آیا نباید مدیر تمام زوایای یک سیستم را بررسی و به نفع تشکیلات 
و نه افراد، تصمیم گیری کند؟ شفافیت در تعیین قرارداد و در نظر 
گرفتن اولویت های قانون یکی از وظایف اصلی اوســـت و در نظر 
گرفتن منافع اداری هم باید جزء تعهدات وی باشـــد. در غیر این 

صورت نمی توان به عدالت شعار داد و برخلاف آن عمل کرد. 
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میناموسویزنوز

با توجه به رو به پایان بودن مســـابقات لیگ 
ووشوی کشور، گفت وگویی داشتیم با علی 
اسفندیاری سرمربی تیم ووشوی دانشگاه 

آزاد اسلامی که توجه شما را به مطالعه آن جلب می کنیم. 

کمیدرموردشـــرایطتیمصحبتکنید.ازوضعیتتیم
دانشـــگاهآزاداســـلامیدررقابتهایامســـالراضی

هستید؟
امسال شـــرایط به وجود آمده بسیار بهتر از پارسال است. 
تیم ما پارســـال در رده ســـوم قرار گرفت ولی امسال حرکت 

روبه رشـــدی داشتیم. احساس می کنم امسال خیلی 
بهتر از گذشته شـــده ایم. در مورد نتایج امسال هم 

باید اضافه کنم که ما در مصاف با پاس قوامین این 
تیم را در مرحله گروهی، هم در بازی رفت و هم در 
بازی برگشت شکست دادیم و باخت ما در مرحله 

نیمه نهایی یک اتفاق بود. 

ســـطحکیفیمســـابقاتراچطورارزیابی
میکنید؟

قطعا کیفیت مسابقات به نسبت گذشته افزایش 
یافته. با اضافه شدن نیروهای جدید به لیگ برتر 
رقابت ها بهتر شـــده چراکه آنها برای اثبات خود 
می جنگند و تلاش زیادی انجام می دهند و همین 

قضیه، کار را برای باتجربه ها سخت تر می کند. 

 چهبرنامههاییبرایآیندهدارید؟
ایده هایـــی داشـــتیم که اجرایی کردیم و بایـــد در این لیگ صورت 
می گرفـــت که بخش های زیادی از آن نیز عملیاتی شـــد. درصدد 
هستیم که جایگاه دومی خود را به قهرمانی ارتقا دهیم و به روزهای 

بهتری می اندیشیم. 

چهپیشرفتهاییدرتیمخودتانمیبینیدوآیاامکانات
شمابهنسبتسالهایقبلبهترشده؟

در گذشـــته بازیکن های خوبی داشتیم و امسال هم بازیکنان 
فوق العـــاده ای در اختیار داریم. همچنین امکاناتی که 
باشگاه در اختیار ما قرار می دهد راضی کننده است. 
به نظر من فدراسیون باید حمایت های بیشتری 
از تیم هایی که وارد لیگ می شوند انجام دهد. 

باتوجهبهپیشروبودنمسابقاتجهانی
دانشـــجویان،چـــهاهدافیرابـــرایاین

مسابقاتدرنظرگرفتهاید؟
اهداف ما مشـــخص اســـت و همیشه سعی 
کرده ایم بهترین مقام ها را به دســـت بیاوریم. 
با توجه به اینکه مســـابقات در ماکائوی چین 
برگزار می شود و چین هم خاستگاه رشته ووشو 
است، قطعا کار سختی پیش رو داریم اما امیدوار 
هستیم با توانایی بالای بچه ها، بهترین مقام را به 

دست بیاوریم. 

مهران حاتمی ســـرمربی تیم بســـکتبال شـــهرداری تبریز در گفت وگو 
با »مهر« از عوامل موثر در قهرمانی این تیم گفت و البته رفتنش از 

 کادر فنی تیم ملی بســـکتبال بعد از این قهرمانی در لیگ برتر. 
سرمربی تیم بسکتبال شهرداری تبریز با یادآوری اینکه ترکیب 

این تیم خیلی دیرتر از دیگر تیم ها بسته شد، خاطرنشان کرد: 
»شهرداری تبریز در جریان مسابقات و به خصوص از 

مرحله پلی آف به بعد حمایت مسئولان را پشت سر 
خود داشت. مسئولان نگاه ویژه ای به تیم داشتند. 
علاوه بر این تماشاگران هم در تمام هفته ها و در 

همه شرایط حامی تیم بودند. 
سال هاست من مربی هســـتم اما واقعا هیچ جا 

تماشـــاگرانی مانند تماشاگران تبریز را ندیدم. 
آنها به معنای واقعی کمک کردند تا راهی غیر 

از قهرمانی نرویم.« 
مهران حاتمی در رابطه با تیم ملی بسکتبال 
و اینکه بعد از فینال لیگ مهران شاهین طبع 

به جای وی به عنوان سرمربی این تیم معرفی شد، گفت: »برای سرمربی 
جدید تیم ملـــی آرزوی موفقیت می کنم. امیدوارم این تیم با کادر 
فنـــی جدید بتواند برای جام جهانی کســـب ســـهمیه کند، در 
 این رقابت ها بدرخشـــد و جایگاهی درخور شـــأن کسب کند.« 
این مربی که طی یک سال گذشته با تیم ملی بسکتبال به عنوان 
قهرمانی کاپ آسیا دست یافت، در مورد اینکه »آیا در رابطه با تیم 
ملی، برنامه های این تیم و حتی تغییرات احتمالی کادر فنی 
طی هفته های گذشته صحبتی با شما شده بود؟«، گفت: 
»هیچ صحبتی نشـــده بود اما از خیلی رفتار و تصمیمات 
متوجـــه موضوع و تصمیمات مورد نظر شـــده بودم. ۳۰ 
سال است که در بسکتبال هستم و تجربه زیادی از شرایط 
دارم. تصمیمی که دوســـتان گرفتند از خیلی رفتارهای 
آنها قابل تشخیص بود. به هر حال اگر می خواستند من 
کماکان سرمربی تیم ملی باشم بدون مشورت و نظر من 
تصمیمی نمی گرفتند، بدون نظر من برنامه ای را هماهنگ 
 نمی کردنـــد و بدون نظر من فردی را به تیم اضافه نمی کردند. 

این مربی با بیان اینکه انتخاب ســـرمربی برای تیم ملی حق فدراسیون 
اســـت و من هم گله ای از این بابت ندارم خاطرنشان کرد: »انتخاب ها از 
قبل انجام شده بود و من هم به آنها احترام می گذارم اما من زمانی هدایت 
تیم ملی بسکتبال را برعهده گرفتم که هیچ کس حاضر نشد در آن شرایط 
که باورمن بدون اطلاع فســـخ قرارداد کرده بود و تیم ملی هم در آستانه 

مسابقات قرار داشت، قبول مسئولیت کند.« 
رئیس فدراسیون بسکتبال در گفت وگو با »مهر« و در رابطه با دلیل تغییر 
سرمربی تیم ملی اعلام کرد که این تیم به انسجام بیشتری نیاز داشت و 
مربی ای لازم داشت که بتواند مدیریت کند. حاتمی در واکنش به این 
موضوع گفت: »طباطبایی از دریچه خودش درســـت حرف می زند اما 
من کارنامه قابل قبولی از خودم به جا گذاشتم. حالا هم نمی گویم چرا 
دیگر در کادر فنی تیم ملی نیستم اما واقعا چرا هیچ کس در این مدت 
نظر من را در مورد یک سال گذشته نپرسید. ما طی این مدت بردهای 
ارزشمندی کسب کردیم و حتی نایب قهرمان کاپ آسیا شدیم اما همه 
دیـــدار با عـــراق و باخت مقابل این تیم را ملاک قرار دادند در حالی که 

خیلی چیزها را شاید نمی دانند.« 

سالم و سلامت
از قول مربی ورزشـــکاران اعزامی کشـــورمان به المپیک زمستانی 
خواندیم که در مورد نتیجه مســـابقات ورزشـــکاران کشورمان گفته 
بود: »نتایج برای ما مهم نیســـت. ما فقط امیدواریم ورزشکاران ما به 

سلامت به خط پایان برسند!«
یعنی آدم الان نمی داند باید برای این ســـطح توقع یا سطح آمادگی  
ورزشکاران کشورمان بخندد یا گریه کند! نمی دانیم در کنار پیست 
اسکی خرس قطبی هم هست که بخواهد ورزشکاران ما را میل کند 
که جناب ســـرمربی از این بابت نگران شـــده یا اینکه استاد نگرانند 
ورزشـــکار ما به پایان خط اسکی نرسد! پیشنهاد می کنیم به شیوه 
بکسل کردن ماشین هایی که روشن نمی شوند، ورزشکاران اسکی باز 
ما هم یک طنابی، ســـیمی، چیزی همراه شان باشد که اگر بین راه 
چوب اسکی شان پنجر شد یا بنزین تمام کردند بتوانند از اسکی بازان 
کشـــورهای دیگر که در همان مسیر تردد می کنند، برای رسیدن به 
خط پایان کمک بگیرند! البته می شـــود عین کارتون تام و جری از 
همان بالای پیســـت قل بخورند و بیایند پایین و تبدیل به یک گلوله 

برفی بزرگ شوند! این هم روشی است!

  پرریختگان

 قهرمانی دانشگاه آزاد اسلامی 

در لیگ برتر بدمینتون

تیم دانشـــگاه آزاد اســـلامی قهرمان لیگ برتر بدمینتون شد.  به گزارش 
فدراســـیون بدمینتون، دور برگشـــت مرحله نهایی بیست و سومین دوره 
مسابقات لیگ برتر بدمینتون مردان در روزهای ۲۶ و ۲۷ بهمن ماه جاری 
به میزبانی تیم شـــهدای مدافع حرم کرمانشـــاه برگزار شد و در پایان این 
رقابت ها تیم دانشـــگاه آزاد اسلامی به مقام قهرمانی دست یافت.  در دور 
برگشت این مرحله تیم دانشگاه اسلامی با کسب ۹ امتیاز به مقام نخست 
دست یافت و تیم های شهدای مدافع حرم کرمانشاه و سپاهان اصفهان با 
کسب هفت و پنج امتیاز به ترتیب در مکان های دوم و سوم جدول ایستادند.  
به این ترتیب تیم دانشگاه آزاد اسلامی با احتساب دور رفت و برگشت این 
مسابقات و با کسب مجموع ۱۶ امتیاز به مقام قهرمانی بیست و سومین 
دوره این رقابت ها دست یافت.  تیم شهدای مدافع حرم کرمانشاه با کسب 
۱۲ امتیاز نایب قهرمان و تیم های پراتیک رامیان و سپاهان اصفهان در امتیاز 
و بازی شـــماری برابر شدند که پس از گیم شماری مقام سوم اعلام خواهد 
شد.  بیست و سومین دوره مسابقات لیگ برتر بدمینتون مردان باشگاه های 
کشور با شرکت هفت تیم در قالب دو گروه الف و ب به صورت دو مرحله رفت 

و برگشت مقدماتی و دو مرحله رفت و برگشت نهایی برگزار شد.

مرتضیموسویزنوز
  دبیر گروه ورزش

امیدمافی
روزنامه نگار

امیرصادقاعلایی
روزنامه نگار

  دانشگاه

قهرمانیشهرداریتبریزوحذفازتیمملی!

مهرانحاتمی:چراهیچکسازخودمننپرسید؟


